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Referat 
 

Skolebestyrelsesmøde 18.00 

 
Der indkaldes til skolebestyrelsesmøde 

den 16. maj 2024 
kl. 18.00 på Fredensborg Skole 

Vilhelmsro afd., Humlebækvej 10    
 

 
Mødeleder: Susanne Bremer 
 

Afbud: Evis orlov, Johnnie 
 

 

 

1. Godkendelse af referat og dagsorden 
 

Referat og dagsorden blev god-

kendt 

2. Budget 2024 

 

Fredensborg Skole har meldt ind til årets første budgetre-

vision 30.4.2024.  

 

v/Susanne 

 

Bilag 1: Forventet regnskabsresultat 

Susanne orienterede om budget 

2024. To gange hvert år skal 

skolen melde ind til budgetrevi-

sion, og skolebestyrelsen havde 

på forhånd modtaget det ind-

sendte budgetrevision.   

Vi budgetter med underskud, 

men forventer at holde os inden 

for den tilladte ramme på 3%. 

Underskuddet skyldes primært 

nedgang i elevtallet, hvilket hel-

digvis forventes at stige i de 

kommende år. Skolen forventes 

at blive tildelt ekstra midler til 

Karlebo, samt få flere supple-

rende midler og at kunne spare 

på driftsbudgettet.  

 

Skolebestyrelsen bakker op om 

budgettet med baggrund i, at 

skoleledelsen i alle tidligere har 

udvist rettidig omhu. Endvidere 

opbakning til, at det ikke er 

tænkt i personalereduktion. 

 

3. Strukturændring hen mod fremtidens folke-

skole  

 

Vi har påbegyndt en større inddragelsesproces af medar-

bejderne i forbindelse med BVUM’s folkeskoleudspil samt 

En række faktorer gør, at vi skal 

evaluere og vurdere fremtiden 

for Fredensborg Skoles struktur 

og indhold, herunder kigger på 

linjestrukturen i udskolingen. 

Folkeskolens kvalitetsudspil 
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andre faktorer, der vil føre til større struktur- og indholds-

ændringer, primært fra 5.-9. årgang.  

 

Orientering og indledende drøftelse 

v/Susanne 

 

Bilag 2: Internt notat på formål og proces  

Bilag 2a: Udkast til brev til forældre på kommende 5. årg.   

kræver ændringer af en række 

faktorer, herunder mere prak-

sisfaglighed, flere valgfag og 

kortere skoledag. Der er etable-

ret en arbejdsgruppe på tværs 

af det pædagogiske personale. 

 

Et af målene er at undgå de 

mange skift og skabe homogene 

klasser, så vi den bedst mulige 

skole indenfor de rammer, der 

er os givet.  

Skolebestyrelsen har en særlig 

opmærksomhed på, hvordan det 

kommunikeres til børn og foræl-

dre på kommende 6. årgang, så 

alle forstår, at alle elever ikke 

starter i én stor klasse men på 

hold, hvor der afprøves elevre-

lationer på tværs. Således kor-

tes den tid ned, hvor eleverne 

er nervøse over, hvilken klasse 

de skal gå i. 

  

Vi glæder os til processen og til 

sammen med det pædagogiske 

personale at indholdsudfylde 

rammerne. Strukturen på Bene-

diktevej bliver en del af drøftel-

serne. 

 

Skolebestyrelsen anbefaler, at 

brevet tilføres forslag til, hvad 

linjerne erstattes af. Eleverne 

glæder sig til linjer, så hvis det 

ændrer sig, skal der gøres me-

get ud af, hvad vi sætter i ste-

det, fx temauger, mange valg-

fag. Endvidere at indholdet for-

klares bedre, fx med grafer, li-

gesom der kan tydeliggøres, 

hvad der bringer stamklasser, 

og hvad der kan gå på tværs. 

 

Der kan med fordel byttes rundt 

på brevets opdeling, så det bli-

ver nemmere at forstå for for-

ældre, som ikke kender til linje-

strukturen. Sprogbruget kan 

også gøres mere læsevenligt. 

 

4. Fredensborgmodellen for frivillige 

 

v/Susanne 

 

Bilag 3: Høringsbrev til høringsparterne 

Bilag 4: Høring om Fredensborg modellen 

Bilag 5: Fredensborg modellen 

Bilag 6: Skabelon til høringssvar 

Frivillighed er godt, og det vil vi 

gerne have mere af. Men der 

står, at vi mangler ressourcer i 

den offentlige sektor, og man 

skal være opmærksom på frivil-

lighed i forhold til faglighed. Be-

kymringen er, at man som 

skole, ledelse og medarbejdere, 

skal bruge mange ressourcer på 
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at lede de frivillige, sparre på 

tværs, og på de frivilliges præ-

misser – og det vil tage tid og 

hænder fra kerneopgaven.  

 

Skolebestyrelsen ønsker en op-

mærksomhed på, hvilke perso-

ner der skal være frivillige. Er 

det fx godt for børn, hvis deres 

forældre er med som frivillig på 

skolen? Og bliver der tale om 

decideret ledelse af de frivillige 

– hvem vejleder og rådgiver? 

Hvad med forsikringsforhold? 

 

Skolebestyrelsen ønsker, at det 

er lokal frihed til at vælge, 

hvilke opgaver de frivillige 

kunne udøve. 

 

Ledelsen laver på ovenstående 

baggrund, der godkendes af Pe-

ter på vegne af Skolebestyrel-

sen. 

     

5. Opsamling fra mødet med trivselsforældrene 

14. marts 

v/Lise 

 

Bilag 7: Opsamling fra trivselsforældremødet 

 

Skolebestyrelsen er meget posi-

tive over mødet, og ønsker at 

afholde lignende møder. Skole-

bestyrelsen fik tilbagemeldinger 

på vores nye folder om trivsels-

forældre, og også input til te-

maer på kommende møder. Der 

var god dialog om, hvordan man 

som trivselsforældre kan og øn-

sker at arbejde med klassers 

trivsel.  

 

Tilbagemeldinger fra grupperne: 

 

Trivselsforældrene ville gerne 

dele ud af deres erfaringer, og 

der var god dialog. Det fungerer 

godt, når forældre til de ældste 

elever giver råd videre til de øv-

rige trivselsforældre. Det var et 

godt møde med store engage-

ment. I grupperne blev drøftet 

gode ting, og også i plenum var 

der god dialog. Mange havde 

meget på hjerte. Det var vores 

oplevelse, at trivselsforældrene 

mærkede, at skolebestyrelsen 

sætter pris på deres indsats. 

Rigtig mange forældre sagde 

tak fordi de måtte komme, og at 

vi havde arrangeret mødet. 

 

Vi kan opfordre til sparring på 

tværs af årgangene.  
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6.  Orientering fra formand: Vi har været til trivselsforum 

med de øvrige skolebestyrelser 

og repræsentanter fra skolerne 

(Arbejdsmiljørepræsentanter, 

tillidsrepræsentanter mm). Det 

var en  

Skolebestyrelsen bakker op om 

skolens ansøgning om kortere 

skoledag.  

Peter har et godt samarbejde 

med de øvrige skolebestyrelses-

formænd. Skolebestyrelserne 

rejser samlet en bekymring om 

vedligehold, rengøring mm af 

skolerne med udgangspunkt i en 

sag fra en anden skole i kom-

munen, hvor der er fundet as-

best i tagene. 

 

7. Orientering fra: 

 

• Skoleleder:   

 

 

• Dialogmøde 23. oktober 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

• Sidste møde inden sommerferien 13. juni 2024 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

             

• Elevrådsformand: 

 

 

 

 

 

 

 

 

Det næste dialogmøde er den 

23. oktober. Sæt X i kalenderen 

 

 

• Sidste møde inden som-

merferien 13. juni 2024 

 

Den 13. juni mødes vi på Rung-

sted Havn Bistro No.22 kl. 17.30 

til det afsluttende skolebestyrel-

sesmøde. 

 

 

 

• SDG, penge til Ghana og 

flot pris til det fælles 

elevråd 

 

 

Det fælleskommunale elevråd 

har været i Århus.  Fredensborg 

Kommunes fælleskommunale 

elevråd er blevet valgt som 

Årets elevråd. Vi havde skrevet 

ansøgning og fremsendt forskel-

lige eksempler på, med hvad og 

hvordan elevrådet har arbejdet.  

8.  Eventuelt  

Mødet slut kl. 
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_____________________________ 

Formand:  

Peter Oldenburg 

 

_____________________________ 
Mikael Thoustrup 

 

_____________________________ 
Anne Karen Andersen 

 

_____________________________ 
Evis Queska 

 

_____________________________ 
Morten Tranborg 

 

____________________________ 
Christina Søegaard Dam 

 

_____________________________ 
Inge Fiil Poulsen 

 

_____________________________ 
Lærer –Camilla Karlsen 

 

____________________________ 

Lærer – Hanne Rudolph 

 

____________________________ 
Lærer – Johnnie Geil 
 

_____________________________ 

Elevrep. – Markus Stougaard Andersen 

 

_____________________________ 
Elevrep. – Mille Lessél 

 

_____________________________ 

Skoleleder: Susanne Bremer 

 

_____________________________ 

Souschef: Lise L. Hansen 

 

 


